

مسيرة نجاح كامبردج

منذ النشأة وحتى سبتمبر 2018م ولا زالت المسيرة مستمرة

مارس 2003م

بعد رحلة طويلة بدأت في عام 2001، حصلت شركة أونتاريو الكندية التي أسسها الدكتور صلاح عبد العزيز أحمد على تفويض كلية كامبردج العالمية في بريطانيا لتقديم برامج كلية كامبردج في السودان

أبريل 2003م

افتتاح مركز الخرطوم للتدريب وبدء الأنشطة التدريبية لمراكز كامبردج الدولية للتدريب في السودان مع عدد من 57 طالبا (في ذلك الوقت) وتصنيف فرع برونزي من كلية كامبردج الدولية.

مارس 2003م

2004 حصلت مراكز كامبردج العالمية في السودان على التصنيف الذهبي لكامبردج الدولية مع تسجيل أكثر من 6000 طالب في السنة الأولى.

مايو 2005م

افتتاح فرع أم درمان لمراكز كامبردج العالمية للتدريب في السودان.

يونيو 2006م

افتتاح مركز أطفال كامبردج للأطفال في الخرطوم مع 93 طفلا من رياض الأطفال مع الانتقال إلى مدرسة كامبردج العالمية في العام التالي مع أكثر من 600 طفل والتلاميذ.

أغسطس 2006م

قامت مراكز كامبردج العالمية بتدريب العاملين بمؤتمر القمة الأفريقية السادس والذي أُنعقد بالخرطوم وتم تدريب أكثر من 600 عنصر من المشاركين في المؤتمر في مجالات البروتوكول ، إدارة الاجتماعات ، إدارة المناسبات ، السائقين ، وغيرها من المجالات.

مايو 2007م

افتتاح فرع بحري من مراكز كامبردج العالمية للتدريب في السودان.

أغسطس 2007م

قامت مراكز كامبردج العالمية وبرعاية محلية أمدمان بتنفيذ تدريب العاملين بالمحلية و العاملين في مشروع المواطن الإلكتروني وكان نواة الحكومة الإلكترونية الحالية.

مارس 2008م

افتتاح مدرسة كامبردج العالمية في السودان في أم درمان مع 482 طفلا وتلميذا (في ذلك الوقت).

نوفمبر 2008م

بعد توقيع إتفاقيات السلام كامبردج العالمية السودان تدرّب أكثر من 800 عنصر من عناصر حركة جيش تحرير السودان وأكثر من 400 عنصر من الحركة الشعبية لتحرير السودان وتأهيلهم للانخراط في الحياة السياسية كأحزاب سياسة وذلك بتمويل ورعاية أمريكية في كل من الخرطوم ، الفاشر ، الجنينة ، جوبا.

يونيو 2009م

افتتاح مدرسة كامبريدج الدولية في بحرى مع 218 طفلا وتلميذا.

يوليو 2009م

تم إكمال تسجيل وإعتماد مدارس كامبردج العالمية في هيئة التأهيل والمناهج البريطانية (QCA) وفي المجلس الأوروبي للمدارس العالمية (ECIS) كأول مدرسة سودانية تحصل على هذا الاعتماد.

مارس 2011م

بعد زيارة فريق تفتيش جامعة كامبردج حصلت مدارس كامبردج العالمية السودان على إعتماد جامعة كامبردج البريطانية كأول مدرسة سودانية تحصل على هذا الاعتماد وأول مدرسة تكون مركز إمتحانات حصري لامتحانات Check Point في السودان

أكتوبر 2011م

وافق المجلس الوطني للتعليم التقني والتقاني في السودان على ترقية مراكز كامبردج الدولية للتدريب إلى كلية جامعية في السودان

يونيو 2012م

قامت كامبردج وبالتعاون مع مختلف الجهات الرياضية والاجتماعية والسفارة البريطانية و برعاية والى الخرطوم بإقامة أولمبياد كامبردج متزامنا مع أولمبياد لندن 2012م وأشركت به كثير من المدارس الحكومية والخاصة وإشتمل على العديد من المناشط وكان حدثا فريدا بشهادة الجميع.

يناير 2013م

قامت كامبردج بتوأمة مدرسة الديوم الشرقية ووفرت لطلابها وجبة الافطار لعام كامل لمنع تسرب التلاميذ من المدرسة وقد منحت شهادة تقديرية من والى الخرطوم في ذلك الوقت.

أكتوبر 2013م

وافقت وزارة التعليم العالي والبحث العلمى في السودان على إقامة كلية كامبردج العالمية ككلية جامعية في السودان وبهذا تحقق كامبردج وعدها (نحن نرعى النشء من التعليم قبل المدرسى وحتى الجامعة تحت مظلة كامبردج)

ديسمبر 2013م

تم اعتماد كامبريدج العالمية السودان من قبل منظمة الاعتماد الدولية (IAO).

مايو 2014م

كامبردج العالمية السودان تدشن مباني كلية كامبردج العالمية بكافورى / بحرى بتكلفة زادت عن 2 مليون دولار.

أغسطس 2014م

تمت توأمة كلية كامبردج لندن مع كلية كامبردج العالمية السودان.

نوفمبر 2014م

كامبريدج العالمية السودان تبدأ أعمال البناء في مجمع المدارس في الخرطوم كأكبر مجمع للتعليم قبل الجامعي في السودان.

أبريل 2015م

ساهمت كامبردج ببناء فصول مكتملة في بعض المدارس الطرفية في كل من محلية كررى وأمبدة وبعض المدارس التي تأثرت بالسيول والامطار بتكلفة بلغت أكثر من مائة وثمانين ألف دولار وذلك دعماً منها للتعليم الحكومي.

أغسطس 2015م

كامبردج العالمية السودان تبدأ تنفيذ مشروع الكندل (القارئ الالكتروني) وإستخدامه داخل الفصول كأول مدرسة بالسودان تبدأ تطبيق هكذا مشروع.

نوفمبر 2015م

مدارس كامبردج العالمية تتبنى الاحتفال بيوم التعليم الاجنبي في السودان وتقيمه بأرض المعارض ببرى على نقتها الخاصة وبرعاية وزارة التربية والتعليم.

فبراير 2016م

كامبردج العالمية السودان تبرع بأثاث مدرسى لمدرسة الاساس بقرية ود بلول بمحلية جبل أولياء حيث كان التلاميذ يجلسون على الارض وقد تم التبرع ببيانات مدرسى حديث ومتكامل إشتمل على إجلاس أكثر من 260 تلميذ بهذه المدرسة .

مايو 2017م

كامبردج العالمية السودان تقيم دورة تدريبية مجانية لعدد 20 موجه تربوى من موجهى وزارة التربية والتعليم عن المنهج البريطانى وذلك لعدم وجود موجهين متخصصين فى المنهج البريطانى فى وزارة التربية والتعليم.

سبتمبر 2017م

حصلت كامبردج العالمية السودان على شهادة النجمة الدولية للجودة (ISAQ) في الفئة الذهبية وقد تسلمها الدكتور صلاح عبدالعزيز أحمد في مدينة جنيف بسويسرا بحضور سفير السودان بجنيف وبعثة السودان في الامم المتحدة في جنيف في سبتمبر 2017م.

يناير 2018م

إكتمال كافة الاعمال الانشائية بمجمع مدارس كامبردج بالمعمورة بتكلفة أكثر من 6 مليون دولار للمباني فقط. ويعتبر أكبر صرح تعليمي للتعليم قبل الجامعي بالسودان حيث يضم المجمع جميع المراحل التعليمية من التعليم قبل المدرسى وحتى الثانوى إضافة إلى المرافق والتجهيزات اللازمة لبيئة تعليمية حديثة على أعلى المستويات العالمية مع تكلفة تأسيس بأكثر من 3 مليون دولار.

فبراير 2018م

كامبردج العالمية السودان تقيم المخيم الكشفى التاسع تحت شعار (الطاقة الشمسية رؤية كشاف المستقبل) حيث تم إستخدام الطاقة الشمسية لكل خدمات المخيم خلال ثلاثة أيام وتمت إنارة المخيم والخيم بواسطة الطاقة الشمسية كأول بادرة فى هذا المجال بالسودان.

أغسطس 2018م

كامبردج العالمية السودان تفتتح أكبر مجمع للتعليم قبل الجامعي بالسودان على يد السيد وزير التربية والتعليم وتستقبل العام الدراسى 2018-2019 فى المجمع الجديد.

سبتمبر 2018م

كامبردج العالمية السودان تحضر وتشارك فى مؤتمر جامعة كامبردج للمدارس العالمية فى شخص مديرها العام د.صلاح عبدالعزيز أحمد فى الفترة 18-19 سبتمبر 2018م وهو مؤتمر يعقد سنويا بجامعة كامبردج فى بريطانيا حيث كانت كامبردج هى المدارس السودانية الوحيدة التى مثلت مدارس السودان فى هذا المؤتمر

ختام :

بعد هذه المسيرة الحافلة بالإنجازات فإن كامبردج العالمية السودان تخدم الآن الفئات التالية

- 1- أكثر من 3400 طفل وتلميذ في مجال التعليم قبل المدرسي وحتى الثانوي من خلال 7 مدارس في كل من الخرطوم وأمدمان وبحري.
- 2- أكثر من 1500 طالب جامعي من خلال كلية كامبردج العالمية في كافوري - بحري.
- 3- أكثر من 12600 متدرب في العام من خلال 3 فروع من مراكز كامبردج العالمية السودان في كل من الخرطوم وأمدمان وبحري.
- 4- تقديم التدريب المتواصل لمنسوبي الجهات الاعتبارية التالية (مثلا وليس حصرا) :
 - السفارة البريطانية بالخرطوم
 - الهيئة السودانية للطاقة الذرية
 - الامانة العامة للمجلس الوطني
 - بنك السودان المركزي
 - هيئة المخزون الاستراتيجي

We Lead While Others Follow



The success story of Cambridge

From its inception until September 2018. The story continues

March 2003

After a long journey that began in 2001, Ontario Canadiana co., founded by Dr. Salah Abdul Aziz Ahmed, obtained the approval of Cambridge International College in Britain to offer the programs of Cambridge College in Sudan.

April 2003

The opening of Khartoum Training Centre and the commencement of the training activities of Cambridge International Training Centres in Sudan with 57 students (at that time) and the classification of a bronze branch of Cambridge International College.

March 2004

Cambridge International Training Centers in Sudan obtained the Golden Classification of Cambridge International College with more than 6,000 students enrolled in the first year.

May 2005

Opening of Omdurman branch of the Cambridge International Training Centers in Sudan.

June 2006

Cambridge Kid's Centre in Khartoum opens with 93 preschool children moved on the next year to Cambridge International School with more than 600 children and students.

August 2006

Cambridge International Centers trained the staff at the 6th African Summit held in Khartoum. More than 600 conference participants were trained in protocol, meeting management, event management, drivers and other fields.

May 2007

The opening of Bahry branch the Cambridge International Training Centers in Sudan.

August 2007

Cambridge International Centers, under the local patronage of Omdurman, implemented the training of local employees and employees of the e-citizen project and was the nucleus of the current e-government.

August 2007

Cambridge International Training Centers, in cooperation with Omdurman Locality, implemented the training of local employees and employees of the e-citizen project and was the nucleus of the current e-government.

March 2008

Cambridge International School Sudan opens in Omdurman with 482 children and students (at that time).

November 2008

After the signing of the peace agreements, Cambridge International Sudan trained more than 800 members of the SLA and more than 400 members of SPLM and qualified them to engage in political life as political parties with US funding and sponsorship in Khartoum, El Fasher, El Geneina and Juba.

June 2009

Cambridge International School opens Bahry school with 218 children and students(at that time).

July 2009

Registration and accreditation of Cambridge International Schools with (QCA) and the European Council for International Schools (ECIS) have been completed as the first Sudanese school to receive accreditation.

March 2011

After the visit of Cambridge University's inspection team, Cambridge International Schools of Sudan obtained the accreditation of the University of Cambridge as the first Sudanese school to receive this accreditation and the first school to be the exclusive exam centre for the Check Point examinations in Sudan

October 2011

The National Council for Technical and Technological Education in Sudan has approved the upgrading of Cambridge International Training Canters to a university college in Sudan

June 2012

Cambridge, in cooperation with various sports and social organizations and the British Embassy, sponsored and led to the establishment of Cambridge Olympics in conjunction with London Olympics 2012 and involved many public and private schools and included many activities and was a unique event as recognized by everyone.

January 2013

Cambridge International Schools twinned the Eastern Dayum School and provided its students with a full-year breakfast to prevent students from dropping out of school and was awarded a certificate of appreciation from Khartoum Mayor at the time.

October 2013

The Ministry of Higher Education and Scientific Research in Sudan approved the establishment of Cambridge International College as a university college in Sudan, thus fulfilling Cambridge's promise (we care young people from pre-school education up to the university under the umbrella of Cambridge)

December 2013

Cambridge International Sudan was accredited by the International Accreditation Organization (ICAO).

May 2014

Cambridge International Sudan to open the buildings of the Cambridge International College in Kefouri / Bahri at a cost of more than \$ 2 million.

August 2014

Cambridge College London has been twinned with Cambridge International College Sudan.

November 2014

Cambridge International Sudan began the construction of the school complex in Khartoum as the largest pre-university education complex in Sudan.

April 2015

Cambridge has contributed to the construction of completed classrooms in some of the peripheral schools in the villages of Karray and Ambada and some schools affected by floods and rain at a cost of more than one hundred and eighty thousand dollars in support of government education.

August 2015

Cambridge International Sudan begins the implementation of the project of the e-reader (Kindle) and use it in the classroom as the first school in Sudan begins to apply such a project.

November 2015

Cambridge International Schools sponsored the celebration of "The Day of Foreign Education in Sudan " and held it at the exhibition grounds in Bari at its own cost and in cooperation with the Ministry of Education.

February 2016

Cambridge International Sudan donates school furniture to the primary school in the village of Wad Balula in Jabal Awlia where students were sitting on the ground. Modern and integrated school furniture has been donated, including seats for more than 260 students in this school.

May 2017

Cambridge International Sudan holds a free training course for 20 educational instructors from the Ministry of Education on the British curriculum because there are no specialized instructors in the British curriculum in the Ministry of Education.

September 2017

Cambridge International Sudan received the International Star Of Quality Certificate (ISAQ) in the Gold category. It was received by Dr. Salah Abdulaziz Ahmed in Geneva, Switzerland, in the presence of the Sudanese Ambassador in Geneva and the Sudan Mission to the United Nations in Geneva in September 2017.

January 2018

Completion of all construction works at the Cambridge Schools Complex in Al Mamoura at a cost of more than \$ 6 million for buildings only. It is the largest educational edifice for pre-university education in Sudan. The complex includes all educational stages from pre-school to secondary education, as well as the facilities and facilities required for a modern educational environment at the highest international level with a cost of establishing more than \$ 3 million.

February 2018

Cambridge International Sudan is holding the 9th Scout Camp under the slogan "Solar Energy Vision of the Future". The solar energy was used for all the services of the camp within three days and the lighting of the camp and the tents by means of solar energy as the first initiative in this field in Sudan.

August 2018

Cambridge International Sudan opens the largest pre-university education complex in Sudan by the Minister of Education and welcomes the academic year 2018-2019 in the new compound.

September 2018

Cambridge International Sudan participate and attend The University of Cambridge International School Conference which was held in the presence of its General Manager , Dr. Salah Abdulaziz Ahmed, on 18-19 September 2018, the conference held annually at University of Cambridge in Britain where Cambridge was the only Sudanese schools that represented the schools of Sudan in this conference.



Conclusion:

After this successful story , Cambridge International Sudan now serves the following categories (An example and not exclusively)

- 1- More than 3400 children and students in pre-school and secondary education through 7 schools in Khartoum, Omdurman and Bahre.

- 2 - More than 1500 university students through the Cambridge International College in Kafoury - Bahri.

- 3 - More than 12600 trainees a year through 3 branches of the Cambridge International Centers Sudan in Khartoum, Omdurman and Baher.

4. Provide continuous training for the following legal persons (eg, not exclusively):
 - British Embassy in Khartoum
 - Sudanese Atomic Energy Authority
 - The General Secretariat of the National Council
 - Central Bank of Sudan
 - Strategic Stock Authority